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 Protokół nr 35/2021 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego w dniu 16 listopada 2021 r.  

w godz. od 1545 do 1610 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1  

oraz za pomocą środków porozumiewania się na odległość. 

 

 

Obecni członkowie Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa: 

1. Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji  

2. Adam Ołowniuk  – Wiceprzewodniczący Komisji  

3. Krystyna Gwiazdowska – on-line 

4. Jacek Juszkiewicz – on-line 

5. Karol Korneluk  

6. Jarosław Józef Kowalewski – on-line 

7. Stanisław Kulikowski – on-line 

 

Obecni goście: 

1. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk 

2. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk 

3. Ewa Harasim – Naczelnik Wydz. Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej 

4. Maria Metelska – Zastępca Dyrektora MOPR w Suwałkach  

5. Eugeniusz Przybysz – Prezes PGK w Suwałkach  

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji powitał zebranych i przypomniał, że porządek 

posiedzenia został przesłany radnym wraz z materiałami komisyjnymi.  

 

Radni nie wnieśli uwag i jednogłośnie przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 34/2021 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  

i Bezpieczeństwa odbytego w dniu 19 października 2021 r. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu osłonowego w zakresie 

zmniejszenia wydatków mieszkańców Miasta Suwałk z tytułu opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na lata 2022-2024. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie opłat za przejazdy autobusami komunikacji 

miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy Suwałki.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie „Regulaminu 

przewozu osób i bagażu autobusami komunikacji miejskiej na terenie Miasta Suwałk oraz 

Gminy Suwałki”.  

5. Wolne wnioski.  

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 34/2021 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i 

Bezpieczeństwa odbytego w dniu 19 października 2021 r.  
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Przewodniczący Komisji zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu  

z poprzedniego posiedzenia. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół 

został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu osłonowego w zakresie 

zmniejszenia wydatków mieszkańców Miasta Suwałk z tytułu opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na lata 2022-2024. 

–  Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag do przełożonego materiału, wobec czego 

przystąpiono do głosowania.  

 

Głosowanie nad proponowanym projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało -  7 radnych 

przeciw                                        -  0  

wstrzymało się od głosu              -  0  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

osłonowego w zakresie zmniejszenia wydatków mieszkańców Miasta Suwałk z tytułu opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na lata 2022-2024.   

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie opłat za przejazdy autobusami komunikacji 

miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy Suwałki.  

–  Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Jarosław Józef Kowalewski zapytał na jakiej podstawie zostały wyliczone proponowane 

podwyżki. Zaproponował również, aby w §7.1. projektu uchwały dodać dwa punkty: 20. – 

żołnierzy terytorialnej służby wojskowej oraz 21. – kombatantów działań poza granicami 

państwa. 

 

Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że ustalona podwyżka opłat nie 

jest wartością przypadkową. Najważniejsze informacje dotyczące kosztów komunikacji 

miejskiej są zawarte w uzasadnieniu do projektu uchwały. Powiedział, że ceny biletów 

komunikacji miejskiej nie zmieniały się od 10 lat, a w tym okresie zmieniały się koszty 

funkcjonowania zarówno mieszkańców, jak również podmiotów gospodarczych.    

Powiedział, że komunikacja miejska z roku na rok kosztuje coraz więcej a składają się na to 

m.in. wynagrodzenia, koszty paliwa, utrzymania sprzętu itd. Jak powiedział, paliwo i gaz 

podrożały w ostatnim czasie o kilkadziesiąt procent i ma to wpływ na koszty funkcjonowania 

komunikacji miejskiej. Powiedział, że jest to urealnienie ceny biletu, w stosunku do tego, jak 

wzrosły wszystkie koszty.  
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Jak zauważył Łukasz Kurzyna, Jarosław Kowalewski z jednej strony zarzuca, że wzrost 

kosztów jest zbyt duży, natomiast z drugiej strony wnioskuje o dopisanie dwóch grup 

uprawnionych do bezpłatnych przejazdów. 

 

Jarosław Józef Kowalewski zaznaczył, że były to pytania, nie zarzuty.  

 

Eugeniusz Przybysz – Prezes PGK w Suwałkach powiedział, że rosnące ceny paliw oraz 

coroczna podwyżka wynagrodzeń, zwiększają koszty. Jak zaznaczył wbrew pozorom to nie 

paliwo stanowi główne źródło kosztów, ale właśnie wynagrodzenia. Powiedział, że w ciągu  

10 lat wymienione koszty zmieniły się zasadniczo i muszą być pokryte albo przychodami ze 

sprzedaży biletów, albo z budżetu miasta.  

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

poinformował, że wpłynął wniosek formalny Jarosława Józefa Kowalewskiego, nad którym 

zagłosują członkowie komisji. Chodzi o dopisanie w §7.1. projektu uchwały dwóch punktów: 

20. – żołnierzy terytorialnej służby wojskowej oraz 21. – kombatantów działań poza 

granicami państwa. 

 

Głosowanie nad wnioskiem formalnym: 

za głosowało                                    -  2 radnych 

przeciw                                        -  2 radnych 

wstrzymało się od głosu              -  3 radnych  

 

Kamil Lauryn poinformował, że Komisja nie wypracowała opinii, wobec czego wniosek 

formalny nie został przyjęty.  

 

Karol Korneluk zapytał o zapis w §7.1. punkt 17 – „organizatorzy i uczestnicy Suwałki 

Blues Festival, w trakcie jego trwania, na podstawie identyfikatora festiwalu, biletu wstępu na 

koncert lub koszulki festiwalu”. Dopytał, czy każda koszulka z dowolnej edycji festiwalu 

uprawnia do bezpłatnych przejazdów.  

 

Łukasz Kurzyna odpowiedział, że wystarczy jakakolwiek koszulka festiwalowa, 

niekoniecznie z bieżącej edycji imprezy.  

 

Karol Korneluk dopytał jeszcze o zapis dotyczący biletu wstępu na koncert – czy musi to 

być bilet wstępu na jakikolwiek koncert czy koncert związany z Blues Festivalem.  

 

Łukasz Kurzyna odpowiedział, że chodzi o bilet na koncert odbywający się w ramach 

Suwałki Blues Festival. Powiedział, że żeby uniknąć wątpliwości do projektu uchwały 

zostanie wprowadzona autopoprawka „bilet wstępu na koncert organizowany w ramach 

festiwalu” i materiał z taką zmianą zostanie przedstawiony na sesji.  

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag do przełożonego materiału, wobec czego 

przystąpiono do głosowania.  
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Głosowanie nad proponowanym projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało -  5 radnych 

przeciw                                        -  1 radny 

wstrzymało się od głosu              -  1 radny  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie opłat za przejazdy autobusami 

komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy Suwałki.    

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie „Regulaminu 

przewozu osób i bagażu autobusami komunikacji miejskiej na terenie Miasta Suwałk 

oraz Gminy Suwałki”. 

–  Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag do przełożonego materiału, wobec czego 

przystąpiono do głosowania.  

 

Głosowanie nad proponowanym projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało -  5 radnych 

przeciw                                        -  0  

wstrzymało się od głosu              -  2 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

„Regulaminu przewozu osób i bagażu autobusami komunikacji miejskiej na terenie Miasta 

Suwałk oraz Gminy Suwałki”.    

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu 

 

Ad pkt. 5 

Wolne wnioski. 

 

Pytań i wniosków nie zgłoszono.  Na tym protokół zakończono. 

    
Przewodniczący  

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Kamil Lauryn 

 

 

Protokół sporządziła: Anna Przybycień 

 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej    

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


